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Hierbij zend ik u  het antwoord op de vragen van de Kamerleden Jasper van Dijk en Leijten van uw 
Kamer inzake ‘spookdiploma’s’.  
 
De vragen werden mij toegezonden bij uw bovenaangehaalde brief met kenmerk.  
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Antwoorden op de schriftelijke vragen van het kamerlid Jasper van Dijk en Leijten van de Tweede 
Kamer der Staten-Generaal aan de minister van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap (ingezonden d.d. 
19 november 2007 kenmerk 2070804920) 
 
1 
Wat is uw oordeel over het bericht dat er via internet gemakkelijk spookdiploma’s te verkrijgen zijn? 1)  
 
Ik vind dit een verwerpelijke praktijk.  
 
2 
Bent u bereid te onderzoeken hoeveel spookdiploma’s er in Nederland circuleren? Zo ja, per wanneer 
kan de Kamer de uitkomsten van dit onderzoek verwachten? Zo neen, vindt u het niet belangrijk om te 
weten hoe veel valse diploma’s circuleren?  
 
In 2006 is  in opdracht van mijn voorganger een verkennend onderzoek uitgevoerd naar het gebruik 
van nep- of spookdiploma’s door sollicitanten. Uit dit onderzoek kwam naar voren dat in 0,02 procent 
van de cv’s die, bij wijze van steekproef in een cv-database waren opgenomen, een nepdiploma wordt 
vermeld. Dit resultaat gaf en geeft nog steeds geen aanleiding tot het direct laten uitvoeren van een 
diepgaander onderzoek. 
 
3 
Deelt u de mening dat diploma’s in waarde kunnen dalen als er grote hoeveelheden valse diploma’s 
circuleren?  
 
De waarde van een echt diploma heeft daar feitelijk niet onder te leiden; wel is het cruciaal echt van 
onecht te kunnen onderscheiden. 
 
4 
Bent u bereid te onderzoeken of de diploma’s van hogescholen en universiteiten voldoende niet na te 
maken kenmerken bevatten? Zo ja, wanneer kan de Kamer de uitkomsten van dit onderzoek 
verwachten en bent u dan ook bereid de onderwijsinstellingen te helpen om niet na te maken 
kenmerken in de diploma’s op te nemen? Zo neen, waarom niet? 
 
Bij deze zogenaamde spookdiploma’s gaat het niet om vervalsingen van getuigschriften van bestaande 
Nederlandse universiteiten, maar om diploma’s die tegen betaling door een buitenlandse aanbieder 
worden uitgeschreven. Dit laat onverlet dat er ook sprake kan zijn van vervalsingen en ik ben bereid 
met de instellingen te spreken over het opnemen van dergelijke kenmerken. Ik zie dit wel primair als 
een verantwoordelijkheid van de instellingen zelf en er zijn ook voorbeelden van instellingen die dit 
probleem zelf al actief aanpakken. Zo heeft de Erasmus Universiteit Rotterdam een diplomaregister 
ingesteld en zijn verschillende getuigschriften voorzien van kenmerken die vervalsingen moeten tegen 
gaan. 
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5 
Deelt u de mening dat diploma’s authentieke documenten dienen te zijn, persoonsgebonden en 
verkregen op grond van zelf behaalde resultaten? Hoe gaat u de echtheid van diploma’s waarborgen? 
 
Ja, ik deel die mening. De echtheid daarvan dient primair te worden gewaarborgd door de instellingen. 
Een diplomaregister waarin Nederlandse onderwijsinstellingen de uitgegeven getuigschriften 
registreren kan daar aan een positieve bijdrage aan leveren. Zoals hiervoor is aangegeven, heeft de 
Erasmus Universiteit Rotterdam een dergelijk register ingesteld. De mogelijkheden voor het verbreden 
van dit inititatief worden op dit moment verkend.  
 
6 
Hoeveel mensen zijn in de afgelopen jaren veroordeeld voor valsheid in geschrifte vanwege het 
bezitten van een vals diploma? Kunt u deze cijfers in kaart brengen? Zo ja, per wanneer en hoe gaat u 
dat doen?  
 
Het bezitten van een nepdiploma is op zich geen reden voor vervolging. Het gebruik daarvan wel. Voor 
zover mij bekend zijn er in de afgelopen jaren geen mensen veroordeeld voor het gebruik van een vals 
diploma.  
 
7 
Bent u bereid actief informatie en waarschuwingen over valse diploma’s die in omloop zijn te 
verstrekken? Zo ja, hoe en wanneer gaat u dat doen? Zo neen, waarom niet? 
 
In 2005 is in opdracht van mijn voorganger bij de IBG een coördinatiepunt informatieverstrekking 
Diplomamills geopend. Via dit centrum wordt informatie verspreid over zogenaamde ‘’diplomamills’’, 
dat zijn de ‘’spook’’ universiteiten die deze spookdiploma’s aanbieden. Via www.diplomamills.nl kan 
men informatie ontvangen.  
 
 
1) Metro, 14 november 2007 
 
 

  


